
 
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet Kannuksessa 
 
Teknisten palveluiden lautakunta 22.05.2023 § 43  
  
 

Valmistelija: työpäällikkö Matti Salmela 
 
Tekniset palvelut on laatinut yhteistyössä Plandea Oy:n kanssa 
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 
Kannuksessa 2023 asiakirjan. Valmisteluun valittiin ohjausryhmä, 
johon kuuluvat tekninen johtaja, työpäällikkö ja rakennustarkastaja, 
lisäksi kolme teknisten palveluiden lautakunnan keskuudestaan 
valitsemaa jäsentä ja kolme kaupunginhallituksen keskuudestaan 
valitsemaa jäsentä. Työryhmä kokoontui kolme kertaa, lisäksi 
valmistelusta järjestettiin teknisten palveluiden lautakunnalle kaksi 
esittelytilaisuutta. Lisäksi järjestettiin 22.3-23.4.2023 välisenä aikana 
kuntalaiskysely tuulivoimarakentamisesta. 
 
Laadittu Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen 
periaatteet Kannuksessa 2023 asiakirja on liitteenä. 
 

Työpäällikkö Teknisten palveluiden lautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja 
edelleen kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy 
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 
Kannuksessa 2023 asiakirjan.   
 

Päätös  
Plandea Oy:n Minna Vesisenaho oli esittelemässä 
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 
Kannuksessa 2023 -asiakirjaa. 
 
Eero Pihlajaniemi esitti, että asuin- ja lomarakennusten 
suojavyöhykkeen laajuus muutetaan kahdesta kilometristä kolmeen 
kilometriin. Perusteluna Pihlajaniemi esitti seuraavaa: 
”Suojavyöhykkeen laskemistapana on tähän asti käytetty 
napakorkeus kertaa kymmenen. Tuulimyllyjen napakorkeus on ollut 
175-200 metriä. Tästä laskemalla saadaan suojaetäisyydeksi 
2km/tuulimylly. Nykyisin tehdään korkeampia rakenteita, koska 
silloin saadaan isompi teho yksikölle. Tuulimyllyjen napakorkeus on 
kasvanut 250-300 metriin. Aikaisemman laskukaavan mukaisesti 
lasketaan napakorkeus kertaa kymmenen, minkä perusteella 
saadaan uudeksi suojaetäisyydeksi kolme kilometriä. Tämä on 
yleisesti käytetty ohje suojaetäisyyksien laskennassa.Mikäli 
periaatteita halutaan muuttaa niin silloin uusi poikkeava laskentatapa 
pitää hyväksyttää Kannuksen osalta ministeriössä.” 
 
Riikka Leppäkari kannatti esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty työpäällikön pohjaesityksestä 
poikkeava kannatettu esitys, joten on suoritettava äänestys. 
Päätettiin suorittaa kädennostoäänestys.  
 



Työpäällikön pohjaesitys: 
Jaakko Kolppanen 
Veijo Hernesniemi 
Aila Niemonen 
Ari Tiittanen 
Janne Kivioja 
 
Eero Pihlajaniemen muutosesitys: 
Eero Pihlajaniemi 
Riikka Leppäkari 
 
Puheenjohtaja totesi, että teknisten palveluiden lautakunta on äänin 
5/2 päättänyt hyväksyä työpäällikön ehdotuksen asiassa. 

 
 
Kaupunginhallitus 30.05.2023 § 107  
  
 

 
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 
Kannuksessa 2023 -asiakirja on oheismateriaalina. Asiaa esitellään 
valtuustoinfossa 29.5.2023. 
 

Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus päättää hyväksyä teknisten palveluiden 
lautakunnan ehdotuksen asiassa. 
 

Päätös  
Manolis Huuki esitti, että asuin- ja lomarakennusten 
suojavyöhykkeen laajuus muutetaan kahdesta kilometristä kolmeen 
kilometriin. Suojavyöhykkeen laskemistapana on tähän asti käytetty 
napakorkeus kertaa kymmenen. Tuulimyllyjen napakorkeus on ollut 
175-200 metriä. Tästä laskemalla saadaan suojaetäisyydeksi 
2km/tuulimylly. Nykyisin tehdään korkeampia rakenteita, koska 
silloin saadaan isompi teho yksikölle. Tuulimyllyjen napakorkeus on 
kasvanut 250-300 metriin. Aikaisemman laskukaavan mukaisesti 
lasketaan napakorkeus kertaa kymmenen, minkä perusteella 
saadaan uudeksi suojaetäisyydeksi kolme kilometriä. Tämä on 
yleisesti käytetty ohje suojaetäisyyksien laskennassa. 
 
Sirkka Juusela-Pekkarinen ja Jyrki Veijola kannattivat Manolis 
Huukin esitystä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginjohtajan 
pohjaesityksestä poikkeava kannatettu esitys, joten on suoritettava 
äänestys. Puheenjohtaja esitti äänestystavaksi 
nimenhuutoäänestystä. Äänestystapa hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Suoritetussa äänestyksessä äänet jakautuivat seuraavasti: 
 
Kaupunginjohtajan esitys: 
Ilola Hannele 
Hintikka Päivi 
Huuki Ari 
Pajala Timo 



Törmä Anja 
 
Manolis Huukin esitys: 
Huuki Erkki 
Huuki Manolis 
Juusela-Pekkarinen Sirkka 
Veijola Jyrki 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallitus on äänin 5/4 päättänyt 
hyväksyä kaupunginjohtajan ehdotuksen asiassa. 
 
Manolis Huuki, Sirkka Juusela-Pekkarinen ja Jyrki Veijola jättivät 
eriävän mielipiteen, joka liitettiin pöytäkirjaan. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 05.06.2023 § 31    
213/00.01.02/2022    
 

Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 
Kannuksessa 2023 -asiakirja on liitteenä. 

 
Päätös  

Käsittelyn aluksi kuultiin ryhmäpuheenvuorot: 
- Keskusta/ valtuutettu Pauli Haaponiemi 
- Kokoomus/valtuutettu Harri Mäki-Petäjä 
- Perussuomalaiset/valtuutettu Vesa Hernesniemi 
- SDP/valtuutettu Raimo Märsylä 
- Kannus-ryhmä/valtuutettu Päivi Hintikka 
- KD/valtuutettu Hannele Ilola 
 
Valtuutettu Ari Tiittanen esitti, että kaupunginvaltuusto edellyttää 
tuulivoimakaava-alueen reunasta 2 km suojaetäisyyttä vakituiseen 
asutukseen ja loma-asutukseen, sekä tuulimyllyistä 1,5 km 
suojaetäisyyttä eläinsuojiin ja turkistarhoihin ja 1 km etäisyyttä tässä 
selvityksessä esille tuotuihin paikallisesti merkittäviin kohteisiin ja 
alueisiin. Valtuutetut Harri Mäki-Petäjä ja Raimo Märsylä kannattivat 
valtuutettu Tiittasen tekemää esitystä. 
 
Valtuutettu Eero Pihlajaniemi esitti, että asuin- ja lomarakennusten 
suojavyöhykkeen laajuus muutetaan kahdesta kilometristä kolmeen 
kilometriin. Valtuutetut Manolis Huuki ja Teija Karppinen kannattivat 
valtuutettu Pihlajaniemen tekemää esitystä. 
 
Vesa Hernesniemi poistui kokouksesta klo 19.36.  
 
Varavaltuutettu Päivi Pihlajakangas saapui kokoukseen klo 19.36. 
 
Pidettiin tauko klo 19.48 – 19.59. 
 
Valtuutettu Ari Tiittanen ilmoitti vetävänsä esityksensä pois. 
 
Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti valtuutettu Janne Kiviojan 
esityksestä, että kaupunginhallituksen pohjaesityksen, eli  
Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja rakentamisen periaatteet 



2023 -asiakirjan sivulla 44 oleva lause tarkennetaan muotoon: ” 
”kaupunginvaltuusto edellyttää voimalasta 2 km suojaetäisyyttä 
vakituiseen asutukseen ja loma-asutukseen, 1,5 km suojaetäisyyttä 
eläinsuojiin ja turkistarhoihin sekä 1 km etäisyyttä tässä 
selvityksessä esille tuotuihin paikallisesti merkittäviin kohteisiin ja 
alueisiin”. 
 
Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaupunginhallituksen 
tarkennetusta pohjaesityksestä poikkeava esitys, joten on 
suoritettava äänestys. Puheenjohtaja esitti, että asian 
ratkaisemiseksi suoritetaan nimenhuutoäänestys. Äänestystapa 
hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Puheenjohtaja esitti äänestyksen suoritettavaksi siten, että ne jotka 
kannattavat kaupunginhallituksen tarkennettua pohjaesitystä, 
äänestävät "jaa" ja ne, jotka kannattavat Eero Pihlajaniemen 
esitystä, äänestävät "ei". Äänestystapa hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin ääniä seuraavasti 
(äänestysluettelo liittteenä 1.): 
 
Kaupunginhallituksen esitys "jaa" = 17 ääntä 
Valtuutettu Eero Pihlajaniemen esitys "ei" = 10 ääntä. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginvaltuusto on äänin 17/10 
päättänyt hyväksyä Tuulivoimarakentamisen suunnittelu ja 
rakentamisen periaatteet Kannuksessa 2023 asiakirjan 
kaupunginhallituksen tarkennetun pohjaesityksen mukaisena eli 
sivulla 44 oleva lause tarkennettuna muotoon: ”kaupunginvaltuusto 
edellyttää voimalasta 2 km suojaetäisyyttä vakituiseen asutukseen ja 
loma-asutukseen, 1,5 km suojaetäisyyttä eläinsuojiin ja 
turkistarhoihin sekä 1 km etäisyyttä tässä selvityksessä esille 
tuotuihin paikallisesti merkittäviin kohteisiin ja alueisiin”. 
 
Valtuutettu Manolis Huuki jätti eriävän mielipiteen, johon valtuutetut 
Lasse Lehtinen, Antti Huhtala, Päivi Pihlajakangas, Riikka Leppäkari 
ja Teija Karppinen yhtyivät ja joka liitettiin pöytäkirjaan. 
 
Valtuutetti Eero Pihlajaniemi jätti eriävän mielipiteen, joka liitettiin 
pöytäkirjaan. 


